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«Det lønner seg å mase» 

Det sa jenta der hun satt ved middagsbordet og slukte i seg desserten - med et stort smil 

om munnen.  Litt tidligere hadde hun fått streng beskjed om at det ble ikke noe dessert hvis 

hun ikke spiste opp middagen først. Men det er slitsomt med mas. Dermed endte det med 

at middagen stod der – urørt av menneskehender – samtidig som desserten snart var spist 

opp. «Det lønner seg å mase!» 

 

Denne historien dukker opp i hodet når vi leser om den kanaaneiske kvinnen i 

Matteusevangeliet – som ikke gir slipp på Jesus før datteren er frisk. «Det lønner seg å mase.» 

 

Det virker kanskje smålig av Jesus å være gnien 

på nåden. Men det som virker smålig i våre øyne 

var grensesprengende på Jesu tid.  

 

Da fantes ingen velferdssamfunn, eller trygd eller 

statlig sykehus. Det sikreste kortet du hadde var 

familien. Du hjalp familien – og familien hjalp deg. 

Dernest var det byen og folket. Alle andre var 

fremmede, som det gjaldt å holde på trygg 

avstand. 

 

Å sprenge grenser var noe Jesus var vel vant 

med: Allerede som spedbarn ble grensene 

sprengt da vismenn fra fjerne land oppsøkte 

ham. Som tolv-åring, etter påskefeiringen, ble 

han igjen i sin «fars hus» - enda han hadde familie 

i Nasaret. Og som voksen samlet han en ny 

familie rundt seg: Disiplene. 

 

Jesus var ikke kjent som noe A4-menneske. Han trivdes dårlig i bås. Inntil nå hadde han 

likevel holdt seg til folket sitt. Jødefolket, som han hørte hjemme hos. 

 

Nå var han i grenseland igjen – omkring Tyros, langt nord i Galiliea. Der bodde det fremmede 

kanaaneere. Da skjer det at en fremmed, kanaaneisk kvinne roper etter Jesus. Hennes rop 

har alle odds mot seg: «Bli ferdig med henne!» sier disiplene. Hvordan kan hun ha forhåpning 

om at Jesus, en jødisk rabbi, vil lytte til henne? Vi aner fortvilelsen i stemmen hennes.  Og 

kanskje et ørlite håp? Kanskje ryktet hadde nådd Tyros? Ryktet om den underlige, 

uforutsigbare grensesprengeren fra Nasaret. 

 

Så skjer det igjen: Enda en barriere faller. Enda en grense sprenges. Mens disiplene måpende 

står og ser, veller Guds nåde fram, finner nye veier, og sildrer over kvinnen og datteren. 

«Det skal bli som du vil», sier Jesus. «Og datteren ble frisk fra samme stund.» 

 

Vi er alle kanaaneere. Vi er Guds barn, takket være Guds grensesprengende nåde. Guds 

nåde gjaldt ikke bare jødene. Guds nåde gjelder alle mennesker.  

 

 


